
PROTOKÓŁ NR XX/16 
Z SESJI RADY MIEJSKIEJ W ŻYCHLINIE 

z dnia 31 maja 2016 r. 
 
Sesja odbyła się w Żychlińskim Domu Kultury, ul. Fabryczna 3 i trwała od godz. 13.05                 
do godz. 13.45. 
  

Na ogólną liczbę 15 radnych obecnych było 13, zgodnie z listą obecności stanowiącą 
załącznik do niniejszego protokołu. Nieobecni radni: Krzysztof Falkowski i Robert Witeczek. 
 
Ponadto w Sesji udział wzięli: 
· Zbigniew Gałązka  - Zastępca Burmistrza Gminy Żychlin, 
· Emilia Rajewska   - Skarbnik Gminy Żychlin,  
· Waldemar Bartochowski - Sekretarz Gminy Żychlin, 
· Iwona Śmietanka  - Radca prawny, 
· kom. Rafał Towalski - Komendant Komisariatu Policji w Żychlinie, 
· Radni Rady Powiatu w Kutnie, 
· Kierownicy Referatów Urzędu Gminy,  
· Kierownicy jednostek organizacyjnych gminy, 
· Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli zgodnie z załączoną listą obecności, 
· mieszkańcy gminy Żychlin. 
  

Sesji przewodniczyła Przewodnicząca Rady – Pani Elżbieta Tarnowska.  
 
Otwierając obrady powitała Radnych Rady Miejskiej oraz Radnych Rady Powiatu, 

Zastępcę Burmistrza – Pana Zbigniewa Gałązkę, Skarbnika i Sekretarza Gminy, 
Komendanta Komisariatu Policji w Żychlinie, Kierowników jednostek organizacyjnych gminy, 
Kierowników Referatów Urzędu Gminy, Sołtysów i Przewodniczących Zarządów Osiedli oraz 
pozostałe osoby przybyłe na obrady Rady. 
 
Na podstawie listy obecności stwierdziła quorum Sesji, a więc jej prawomocność                  
do podejmowania uchwał. 
 
Od godz. 13.05 obecnych było 10 radnych – nieobecni radni: Matylda Jakubowska-Czaja, 
Agnieszka Tomaszewska i Paweł Wachowiak. 
 
Do porządku obrad nie zgłoszono żadnych zmian. 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do przyjęcia porządku obrad. 
 
Za przyjęciem porządku obrad głosowało  - 10 radnych, 
„przeciw”      -   0 radnych, 
„wstrzymało się”     -   0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie porządku obrad w następującym brzmieniu: 
  
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Zapytania i wolne wnioski. 
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3. Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie działania 
Komisariatu Policji w Żychlinie za 2015 r. 

4. Podjęcie uchwał w sprawach: 
a) zmiany budżetu gminy na 2016 rok, 
b) udzielenia pomocy finansowej Komendzie Wojewódzkiej Policji w Łodzi, 
c) o zmianie Uchwały Nr 50/IX/91 Rady Gminy i Miasta w Żychlinie z dnia 5 marca 1991 r. 

w sprawie utworzenia Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Żychlinie, 
d) wyrażenia zgody na ustanowienie ograniczonych praw rzeczowych  w postaci 

służebności przesyłu oraz służebności przejazdu i przechodu, obciążających  
nieruchomości stanowiące własność Gminy Żychlin, 

e) wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji Gminy Żychlin. 
5. Odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski.  
6. Sprawy różne. 
7. Przyjęcie Protokołu Nr XIX/16 z dnia 4 maja 2016 r. 
8. Zakończenie obrad. 
 
 
Do p-tu 2. Zapytania i wolne wnioski. 
 
Elżbieta Tarnowska - Przewodnicząca Rady wraz z Zastępcą Burmistrza - Panem 
Zbigniewem Gałązką podziękowali za wieloletnią pracę sołtysowi Panu Romanowi 
Ambroziakowi życząc zdrowia i wszelkiej pomyślności oraz wręczyli mu drobny upominek. 
Następnie pogratulowali wyboru na sołtysa Pani Jolancie Fortuniak. 
 
Przewodnicząca Rady poprosiła o zgłaszanie zapytań i wolnych wniosków. 
Poinformowała wszystkich przybyłych na obrady Rady, że zgodnie z Regulaminem Rady  -   
w tym punkcie może zabierać głos również publiczność. 
 
W tym punkcie nikt nie zgłosił zapytań ani wolnych wniosków. 
  
 
Do p-tu 3. Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie 
działania Komisariatu Policji w Żychlinie za 2015 r. 
 
Przewodnicząca Rady poprosiła o przedstawienie opinii do informacji o stanie 
bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie działania Komisariatu Policji w Żychlinie 
za 2015 r. 
 
OPINIE KOMISJI: 
 
Wszystkie Komisje przyjęły informację o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na 
terenie działania Komisariatu Policji w Żychlinie za 2015 r. 
 
Do informacji nie zgłoszono żadnych uwag. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie informacji  o stanie bezpieczeństwa i porządku 
publicznego na terenie działania Komisariatu Policji w Żychlinie za 2015 r. 
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Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie działania Komisariatu 
Policji w Żychlinie za 2015 r. stanowi załącznik do protokołu. 
 
Od godz. 13.10 obecnych było 12 radnych – doszli radni Matylda Jakubowska-Czaja i Paweł 
Wachowiak. 
  
 
Do p-tu 4. Podjęcie uchwał w sprawach: 
 

a) zmiany budżetu gminy na 2016 rok, 
 
Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2016 
rok. 
 
OPINIE KOMISJI: 
 
Komisja Rozwoju (3 głosami „za” przy 1 „wstrzymującym się”), Komisja Rewizyjna                     
(5 głosami „za”), Komisja Rolna (4 głosami „za”), Komisja Oświaty (3 głosami „za”) 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2016 rok. 
 
Do projektu uchwały nie wniesiono żadnych uwag. 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu 
gminy na 2016 rok. 
 
Za podjęciem projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2016 rok  
głosowało   - 12 radnych, 
„przeciw”   -   0 radnych, 
„wstrzymało się”  -   0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę. 
 
Uchwała Nr XX/98/16 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 

b) udzielenia pomocy finansowej Komendzie Wojewódzkiej Policji w Łodzi, 
 
Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
Komendzie Wojewódzkiej Policji w Łodzi. 
 
OPINIE KOMISJI: 
 
Komisja Rozwoju (3 głosami „za”, przy 1 „wstrzymującym się”), Komisja Rewizyjna                       
(5 głosami „za”), Komisja Rolna (5 głosami „za”), Komisja Oświaty (3 głosami „za”), 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
Komendzie Wojewódzkiej Policji w Łodzi. 
 
Do projektu uchwały nie wniesiono żadnych uwag. 
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Od godz. 13.15 obecnych było 13 radnych – doszła radna Agnieszka Tomaszewska. 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej Komendzie Wojewódzkiej Policji w Łodzi. 
 
Za podjęciem projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Komendzie 
Wojewódzkiej Policji w Łodzi 
głosowało   - 13 radnych, 
„przeciw”   -   0 radnych, 
„wstrzymało się”  -   0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę. 
 
Uchwała Nr XX/99/16 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
kom. Rafał Towalski - Komendant Komisariatu Policji w Żychlinie – podziękował  za 
podjęcie uchwały i za przyznane środki, za to, że po raz kolejny gmina dofinansowuje zakup 
samochodu dla Policji. Pozwoli to na wymianę taboru i szybsze interwencje Policji.  
 
 

c) o zmianie Uchwały Nr 50/IX/91 Rady Gminy i Miasta w Żychlinie z dnia 5 marca 
1991 r. w sprawie utworzenia Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej               
w Żychlinie, 

 
Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały o zmianie Uchwały Nr 50/IX/91 Rady 
Gminy i Miasta w Żychlinie z dnia 5 marca 1991 r. w sprawie utworzenia Miejsko-Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Żychlinie. 
 
OPINIE KOMISJI: 
 
Komisja Oświaty (3 głosami „za”), Komisja Rozwoju (3 głosami „za”), Komisja Rewizyjna 
(5 głosami „za”), Komisja Rolna (4 głosami „za”) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
o zmianie Uchwały Nr 50/IX/91 Rady Gminy i Miasta w Żychlinie z dnia 5 marca 1991 r.               
w sprawie utworzenia Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Żychlinie. 
 
Do projektu uchwały nie wniesiono żadnych uwag. 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały o zmianie Uchwały Nr 
50/IX/91 Rady Gminy i Miasta w Żychlinie z dnia 5 marca 1991 r. w sprawie utworzenia 
Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Żychlinie. 
 
Za podjęciem projektu uchwały o zmianie Uchwały Nr 50/IX/91 Rady Gminy i Miasta w 
Żychlinie z dnia 5 marca 1991 r. w sprawie utworzenia Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Żychlinie 
głosowało   - 12 radnych, 
„przeciw”   -   0 radnych, 
„wstrzymało się”  -   1 radny. 
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Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę. 
Uchwała Nr XX/100/16 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 

d) wyrażenia zgody na ustanowienie ograniczonych praw rzeczowych  w postaci 
służebności przesyłu oraz służebności przejazdu i przechodu, obciążających  
nieruchomości stanowiące własność Gminy Żychlin, 

 
Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
ustanowienie ograniczonych praw rzeczowych  w postaci służebności przesyłu oraz 
służebności przejazdu i przechodu, obciążających  nieruchomości stanowiące własność 
Gminy Żychlin. 
 
OPINIE KOMISJI: 
 
Komisja Rozwoju (3 głosami „za”), Komisja Rewizyjna (5 głosami „za”), Komisja Oświaty 
(3 głosami „za”), Komisja Rolna (4 głosami „za”) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie ograniczonych praw rzeczowych  w postaci 
służebności przesyłu oraz służebności przejazdu i przechodu, obciążających  nieruchomości 
stanowiące własność Gminy Żychlin. 
 
Do projektu uchwały nie wniesiono żadnych uwag. 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody 
na ustanowienie ograniczonych praw rzeczowych w postaci służebności przesyłu oraz 
służebności przejazdu i przechodu, obciążających nieruchomości stanowiące własność 
Gminy Żychlin. 
 
Za podjęciem projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie ograniczonych 
praw rzeczowych  w postaci służebności przesyłu oraz służebności przejazdu i przechodu, 
obciążających  nieruchomości stanowiące własność Gminy Żychlin 
głosowało   - 12 radnych, 
„przeciw”   -   0 radnych, 
„wstrzymało się”  -   1 radny. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę. 
Uchwała Nr XX/101/16 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 

e) wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji Gminy Żychlin. 
 

Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru 
zdegradowanego i obszaru rewitalizacji Gminy Żychlin. 
 
OPINIE KOMISJI: 
 
Komisja Rozwoju (3 głosami „za”), Komisja Rewizyjna (5 głosami „za”), Komisja Oświaty 
(3 głosami „za”), Komisja Rolna (4 głosami „za”) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji Gminy Żychlin. 
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Do projektu uchwały nie wniesiono żadnych uwag. 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały w sprawie wyznaczenia 
obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji Gminy Żychlin. 
 
Za podjęciem projektu uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru 
rewitalizacji Gminy Żychlin 
głosowało   - 12 radnych, 
„przeciw”   -   0 radnych, 
„wstrzymało się”  -   1 radny. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę. 
Uchwała Nr XX/102/16 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 
Do p-tu 5. Odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski. 
 
W związku z brakiem zapytań i wolnych wniosków nie udzielano odpowiedzi. 
 
 
Do p-tu 6. Sprawy różne. 
 
Teresa Kubicka – Sołtys Sołectwa Dobrzelin – zapytała, kiedy gmina przystąpi w ramach 
prac interwencyjnych do oczyszczania rowów, szczególnie na skrzyżowaniach.  
Chodnik na ul. Dworcowej od Wydmuchu w stronę przejazdu – zapytała, czy nie można 
byłoby wspólnie z gminą Bedlno naprawić tego chodnika? 
Poprosiła o usunięcie korzeni i naprawę zjeżdżalni na placu zabaw w Dobrzelinie, aby dzieci 
na tym placu mogły się bezpiecznie bawić. 
 
Zbigniew Gałązka – w sprawie prac drogowych informuje, że od 1 czerwca br. będzie 
przyjęta nowa grupa w ramach robót publicznych i rozpoczną się prace porządkowe na 
drogach gminnych.  
Gmina nie ma konserwatora, który zajmowałby się pracami remontowymi na placach zabaw. 
W Dobrzelinie napraw dokonuje Spółka „Mig-Ma”, która była wykonawcą placu. Na każde 
zgłoszenie naprawy staramy się reagować. 
 
Roman Ambroziak – w ubiegłym roku zgłaszał prośbę o naprawę drogi w Tretkach, jest to 
około 300 m. – zapytał, czy coś w tej sprawie jest wiadomo?  
 
Zbigniew Gałązka – utwardzenie drogi warstwą bitumiczną wymaga środków, na dzień 
dzisiejszy tych środków nie ma, więc nie wiemy, kiedy może ta droga zostać naprawiona. 
Droga od Wydmuchu do przejazdu – nie możemy się nią zająć, gdyż leży ona w granicy 
gminy Bedlno. 
Na drogach gminnych nawierzchnie będą naprawiane w ramach posiadanych środków, 
czekamy na rozstrzygnięcie przetargu. 
 
Paweł Wachowiak – proponuje, aby wystąpić z pismem do gminy Bedlno w sprawie tej drogi.  
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Ewa Wypych – zapytała o remonty dróg Cichej, Dolnej i pozostałych. 
 
Zbigniew Gałązka – poinformował, że na tych ulicach jest problem z wodociągiem, aby 
dokonać ich napraw, trzeba zająć się wodociągami. W planach remontów te ulice są ujęte. 
 
Paweł Wachowiak – zapytał o sprawę kanalizacji w ul. Górskiej dla 3-4 gospodarstw. Czy 
było spotkanie z tymi mieszkańcami, czy jest jakaś propozycja dla nich np. w postaci 
przydomowych oczyszczalni ścieków? 
 
Zbigniew Gałązka – w strategii rozwoju gminy mamy zapisane jako wieloletnie zadanie 
inwestycyjne budowę przydomowych oczyszczalni ścieków. Nie robiliśmy w tym zakresie 
żadnego naboru, gdyż w dokumentach programowych w Urzędzie Marszałkowskim nie 
pokazały się jeszcze tego typu działania. Nie chcemy robić nadziei mieszkańców dopóki nie 
ma działań od góry, gdyż nie można składać wniosków z datą wcześniejszą niż 3 miesiące. 
Poprzednie oczyszczalnie były z dofinansowaniem z budżetu gminy na poziomie 55%, 
chcielibyśmy utrzymać ten poziom dla kolejnych oczyszczalni, ale na ten czas takich                      
w budżecie nie ma. 
Poza tym, żaden z właścicieli tych posesji nie wystąpił z wnioskiem o budowę przydomowej 
oczyszczalni ścieków. 
 
Agnieszka Szałamacha – Sołtys Sołectwa Kruki – prosiłaby, aby raz w roku była 
konserwacja przydomowych oczyszczalni ścieków przez specjalistę.  
Prosiłaby o naprawę kładki na rzece Słudwi łączącej Zarębów z Chochołowem – jest to skrót 
drogi dla dzieci uczęszczających do szkoły w Orątkach.  
 
Zbigniew Gałązka – pierwszy przegląd przydomowych oczyszczalnie ścieków był w ramach 
umowy. Po przejęciu tych urządzeń przez Państwa, jako właścicieli, taki przegląd właściciele 
powinni robić na własny koszt występując do firmy, która wykonywała te oczyszczalnie.  
Informacje o firmie wykonującej przeglądy przekażemy do Sołtysów tych sołectw, w których 
były budowane przydomowe oczyszczalnie ścieków. 
 
Przewodnicząca Rady odczytała pisma, jakie wpłynęły do Rady Miejskiej w Żychlinie: 
- życzenia od Prezesa Agencji Restrukturyzacji i Rozwoju Rolnictwa z okazji Dnia 

Samorządu Terytorialnego, 
- pismo od Burmistrza Gminy Żychlin do wiadomości Rady kierowane do Samorządowego 

Zakładu Budżetowego o przekazanie analizy finansowej po stronie przychodów i kosztów     
z uwzględnieniem oszczędności, które mogłyby pokryć ewentualne podwyżki dla 
pracowników Zakładu, 

- odpowiedź do Pana Szałkowskiego w sprawach zgłoszonych na jednej z poprzednich sesji, 
- opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu 

gminy za 2015 rok. 
 
 
Do p-tu 7. Przyjęcie Protokołu Nr XIX/16 z dnia 4 maja 2016 r. 
 
Do przedłożonego protokołu nie zgłoszono żadnych uwag. 
 
Przewodnicząca Rady przystąpiła do przyjęcia protokołu. 
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Za przyjęciem Protokołu Nr XIX/16 z dnia 4 maja 2016 r. głosowało - 13 radnych, 
„przeciw”         -   0 radnych, 
„wstrzymało się”        -   0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie protokołu przez Radę. 
 
        
Do p-tu 8. Zakończenie obrad. 
 
Przewodnicząca Rady podziękowała radnym i wszystkim przybyłym na obrady za udział                
w Sesji Rady.  

Zamknęła XX Sesję Rady Miejskiej w Żychlinie. 

Zbigniew Gałązka – Zastępca Burmistrza Gminy Żychlin – z okazji Dnia Samorządu 
Terytorialnego złożył życzenia Radnym, Sołtysom i wszystkim pracownikom Urzędu Gminy. 
  
                                                                          Przewodnicząca Rady Miejskiej 

                                                                                 /-/ Elżbieta Tarnowska 

 
 
Protokolant: 
 
M. Charążka 

 

 

 


